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Zpravodaj sekce Olympijská a sportovní filate-
lie při Komisí námětové filatelie SČF.

Ročník IX. 4/ 31/1976

 

Váření a mílí čtenáři I

Od vydání posledního čísla našeho zpravodaje neuplynulo mnoho ča-
su a přesto stačili naši fotbalisti vybojovat titul mistrů Evropy a na-
ši olympionici přivézt medaile 1 čestná umístnění z Her XXI.olympiády v
Montrealu. To vře jsme jistě všichní sledovali v tisku, rozhlase 1 dlou-
ho do nocí v televizi. Ů tom, jaký dokumentační materiál k těmto a 1 ji-
ným udélostem vyšel, se pokusíme Vás informovat v načem zpravodajíe

Dnes nám dovolte na této stránce ocítovat jeden dopis, který nás op-
ravdu velice potěřil a s nímě Vás rádi seznamujeme:

Olyupiíjský oheň hoří dál «.«.
Nemyslím v této chvíli na onen, který plál na olympijském stadionu

V Montrealu, ale na planoucí pochodeň v záhlaví zpravodaje. OLYWPSFPORT.
Není pochyby o tom, že do počátku minulého roku velká část práce v

sekcí a na zpravodaji spočívala na zemřelém V+ReRuškoví. Po jeho odchodu
vyvstala pro nés otázka, zda tato obětavá a nezičtná pomoc némětovým sbě-
ratelům najde následovníky, kteří by nejgn pokračovali ve vydávání zpra-
vodaje, ale udrželi 1 jeho vysokou úroven.

Dnes, když zpravodaj vstupuje do 4. desítky čísel, je možno řící,
že práce přítele Buška nezanikla, naopak v osobě jeho spolupracovníka
J.dustýna a dalších našla nové pokračovatele, kteří pochopili, že námaha,
kterou sekci a zpravodaji s.Bušek během posledních deseti let života vě-
noval, by byla marná, kdyby se nepodařilo sekcí a zpravodaj udržet“

A tak zpravodaj vychází dál, dokonce ve větším rozsahu stran, s řa-
dou poutavých článků, zajímavých 1 pro sběratele jiných námětů, s velkým
počtem vyobrazení, se stále rostoucí úrovní a stojí v přední řadě všech
némětových zpravodajů.

Při vzpomínce na-l.výročí úmrtí přítele V.R.Buška bych chtěl zároveň
popřát vedoucímu sekce a zpravodaje Jar. Justýnoví a jeho spolupracovní-
kům mnoho úspěchů a nejméně tolik elánu, s jakým pokračují v této zásluš-
né prácí, aby olympijská pochodeň jejich zpravodaje zářila stále jasněji.

Miroslav Anger
Vedoucí námět.sekcí KNF SČF

Jistě velice hezký a povzbuzující dopis pro celý náš kolektiv, za
který prof.Angerovi děkujeme a vynasnažíme se, abychom jas pochodně za:
žehnuté přítelem Buškem udrželi!

 

vedení sekce a zpravodaj

 



D R O B W É organizační zprávy z vedení sekce a zpravodaje
90000000000000000000000000000000000000009000000000000000000000000
Noví členové:

133. Pr o ke š Franta, Frání Šrámka 19, 150000 Praha 5
sbírá vše z LH a PBW

234. Š e be s t a Vladimír, Pionierská 1800/III, 91101 Trenčín
sbírá OH všeobecně, hlavné evropské státy

135. Če rn f k Milan, Šafaříkova 559, 289 22 Ly 3 á nad Labem
člen KMF, sbírá OH 1972 a 1976 |

136. Pa z de ra Vladimír, kokrého 27/I, 389 01 Vodňany
sbírá OH a ZOH, WS a ME všechny filat.materiály

137. Sme tama Jaroslav, Famfulíkova 1142, 18200 Praha 8
sbírá OH od r.1960

138. Kalousek Jaroslav, 561 64 Do Inf Libehany,č.20
sbírá OH a Z0H všeobecně

Všechny tyto nové členy vítáme v našem kolektivu a těšíme se, že se

stanou jehoplatnýmičleny
P O Z O R 111 Upozornění členim 1
90000000000000000000000000000000000000000

Je Vás ještě mnoho, kteří jste neposlali na adresu vedoucího sekce
požadované osobní údaje jak jsme Vás o to žádali v posledním čísle nažeho
zpravodaje. Tyto údaje nutně potřebujeme pro nowou evidencí naších členů,
Jak nás o to žádala KNF SŮF. Evidence musí být ukončena do konce roku 1976
a pak budou údaje zkontrolovány s evidencí na SČF, Kdo z členů potřebné úda-
je nezašle, nebude s ním nadále počítáno s členstvím v naší sekci.

o tyt i jméno, přesná adresa, datum narození, číslo a
místo'KF jehož jste Členem, číslo nové členské
legitimace SČSF

Údaje zašlete na korespondenčním lístku na adresu vedoucího sekce. Uveďte
také který námět z našeho oboru sbíráte, zda máte Sxponát - jeho název, kdo
85 Jakým výsledken jste jej vystavovali, Informace budou sloužit pro nový
seznam členů, který uveřejníme ve zpravodají č+1/33/77 a Fade možné podle
těchto Ae navázat výměnné kontakty mezi načími Óleny. Údaje o exponátech
budou sloužit seAnděloví pro evidencí exponátů z nařeho oboru«

  

 

Znovu upozorňujeme naše členy, že ještě někteří nemáte zaplaceny přís-
Děvky na zasílání zpravodaje pro r.1976. Žádáme Vás znovu, abyste sí tuto
záležitost dali urychleně do pořádku pokud chcete být i nadále načími členy.V pŠtt případech posledně uváděných čfeel členů, kteří nezaplatili, janezjístilí, že zaplatili jíž loní při obdržení složenky - těm se dnes tfmtoomlouváme. Pro příště bude složenka vložena vždy do prvého čísla zpravodajeV,“onkterém kalendářním roce, Budeme však žádat její zaplacení vždy do kon-98 březm

V těchto dnechse nám podařilo díky pochopení tiskaře a vyřešení mnohatechnických drobností z no vuvy dat prvý sešit zpravodajů naší sek-
ce OLY“PSPORT, který obsahuje čísla 1 = 5 vydaná. od června 1968 do čer-vence 1969. Tento seřít je ve stejném provedení 1 formátu jako vychází nášzpravodaj: Vy, kteří jave stje) závazně objednali, Jej doštáváte společněA,fímto číslem zpravodaje. Úhradu za něj neposflejte, an: nežádejte pokyny
kam a jak jf máte zaslat. Úhradu zaplatíte spolu za další sešit, který vy=
dáme v r.1977 a s příspěvky na zpravodaj sekce za r.1977 složenkou, kterou
Vám zašleme dle pokynů uvedených výšel

V znovuvydání nařích zpravodajů jsme několikrát jíž psali a žádali Vás
abyste se přihlásili na jejich odběr. Počle přihlášek jsme také stanovili
jejich náklad s určitou úalou rezervou pro nové óleny, kteří jej vesměs po-Žadují při přihlářeníe Fokud tedy ještě někdo z Vás má o zpravodaje zájem,
napište na adresu vedoucího sekce - podmínka je jediné: zaplacené příspěvky

pravodajza letožní rok la zaslané údajepro evidenci členů sekcel
závěrka příspěvků do příštího čísla zpravodaje je do 10.11.1976 I

 

  
 

 

 

     



O
TEMAFILA 1977

  

PŮv SŮSF na ové 6.sch)zi jmenovalo prezídium celos-
tétní námětové výstavy poštevních známek TEMAFILA 197'
v tomto složení: Ing.J.Sůva - předseda, Ing.JeMedvečký, VEMAFILA
R.Fischer a MUDr.Vl.Viklický,CSc - nístopředsedové, Ing. 1977
VoVančura - tajemník, profoM.Anger, MUDr.V.Fipla, J„Hof- nene
fmap, JeJandouš, VreNovék, HePátek, prof.KreTesařík a
Ing.J.Tomandl - členové. Toto jmenování vzala KNF SČF na vědomí a s0u-
časně souhlasf s návrhem org.výboru výstavy TEMAFIIA 1977 a doporučuje,
aby články do výstavníko katalogu zpracovali součruzí Hrnčíř, Justýn,
Sůva, Viklícký a Vohnout.

Celostátní výstava námětové filatelie TEKAFILA 1977 se bude konat
v Sezimově Ústí ve dpech 8. - 16.10.1977. Tajemníkem org.výboru výstavy
byl jmenovén seJiří Šule, Slóliště Silon 536, 391 01 Sezimovo Ústí, na
kterého řiďte včechny eventvelní Vače požadavky a dotazy. My jen znovu
upozorňujeme, jako již několíkřét, že k účasti na této celostátní výs-
tavě je nutné ke kvalifikací malá stříbrná medaile získané za poslední
4 roky na některé oblastní či krajské výstavě a nebo na výstavě vyššího
typu. Ti z Vás, kteří jste se již kvalifikovali, pracujte a zlesčujte
své exponáty. Zrovna tak i Vy, kteří se ještě chystáte využít posledních
výstav letošního roku, čí začátku roku příštího ke kvalířikacis

Před uzávěrkou tohoto čísla zpravodaje jsme dostali od veden“ KNF
SČP v Praze k uveřejnění tento článek:
PŘÍPRAVA TEMATICKÝCE EXPONÁTŮ PRO CELOSTÁTNÍ VÝSTAVU " TEMAFILA
- SEZIMOVO ÚSTÍ 1977“ A PRO SVĚTOVOU VÝSTAVU " FRAGA 1978"

 

 
 

 

V květnu 1976 se konala mezinárodní výstava SOCFILEX - PRAHA. 1976,
jejíž soutěžní třídy byly cele věnovány tematickým exponátům. Exponáty
hodnotila mezinárodní jury, jejíž mnozí členové mají bohaté zkušenosti z
práce v Jury na velkých mezinár. výstavách a kteří tyto své zkušenosti
při hodnocení pochopitelně uplatňovali, zejména pokud jde o vysokou nároč-
nost při hodnocení exponátů podle platných kritérif.

Jako členové a pozorovatelé mezinárodní jury výstavy SOCFILEX 1976
všem načim vystavovatelům, kteří se hodlají ucházet o účast na světov
výstavě FRAGA 1978, proto naléhavě doporučujeme:
1. Dokhale se seznámit s "Mezinárodním řádem FIP pro nánětové /tematické

a motivové/ sbírky" a s "komentářem" komise námětové filatelie FIP k
němu, které Lyly uveřejněny v čas.Filatelie č.1/76 v rubrice "Námětová
filatelie" a pří sestavování exponátů se jímí řídit

2 Do exponátů zařazovat pouze filatelistické materiály. V žádném případě
nezařazovat materiály nefilatelístické, 1 kdyby měly sebe větší doku-
mentární hodnotue

3. Při dokumentování významných událostí nepřímým způsobem, tzn. použitím
dobových celín a celiatvostfdbát přísně na to, aby poštovní razítko mí-
Stně 4 časově zcela přesně odpovídalo popisované události, Této formy
dokumentace používat jen velmí uváženě.

4 Velkou pozornost věnovat textům Usilovat o to, aby byly co nejstruč-
nější - aby minimálním počtem slov bylo vyjádřeno maximum potřebných
údajů a informací«

5. Nepoužívat na listech dvojjazyčných textů, které jejich rozsah zdvojná-
sobují, Pro výstavu PRAGA 1978 se doporučuje titulní a úvodní list dvoj-
jazyčný, texty na listech čescé nebo slovenské a na proužku papíru při-
pevněném na čolním oxraji listu v jedné řádce v některém ze světových
jazyků stručně charakterizovat obsah textu na listě.

 



6. Úvodní list musí podávat názorný obraz o obsahu exponátu a nikoli
Obecný výklad o daném tématu«

7. V žádném případě nezařazovat do exponátu falza a poškozené filatelis-
tické materiály.

8. Dbét o dobrou estetickou úpravu exponátu.
Přípravou pro světovou výstavu PRAGA 1978 bude celostátní námětová

výstava TEMAFILA 1977. Exponáty, které na této výstavě nezískají alespoň
velkou stříbrnou medatií, nebudou připadat pro výběr na světovou výstavus

Celostátní jury výstavy TEMAFILA 1977 bude proto v zájmu reprezenta-
ce čs.tematické filatelie na světové výstavě PRAGA 1978 hodnotit všechny
exponáty s mirořádnou náročností a bude proto vycházet ze zásad FIP pří
Jejich bodovém hodnocení /tyto zásady jsou přísnější než zásady u nás do-
Sud uplatňované - víz rubrika "Námětová filatelie" v čas.Filatelie č.2/76/.
Z toho vyplývá, že celá řada exponátů by bez podstatného zvýšení celkové
úrovně byla hodnocena níže než na dosavadních výstavách.

Proto je nutno věnovat mimořádnou pozornost zpracování exponátů již
pro celostátní výstavu TEMAFILA - SEZIMOVO ÚSTÍ 1977.

VreNovák, Ing.J.Sůva, MUDr.Vl.Víklícký CSc
KXXXXXXXXXKXXXXAXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXKXKXXXXXKXKXXXXXXXXXXXXXXXXXXXKXXXKX XX

Vedoucímu sekce
se podařilo za-
fotit malé mno-
ství přítíský

V W, k setkání členů
ny * (ve Znojmě od po-
RU řadatelt, Celiny

1966 1976 ČESKOSLOVENSKO jsou s výstavním

 

Taz/tkem ze dne
4.7.1976.
Zájemoí píšte «
Cena za kus je
2,-Kčs ve zn
kách na franko-
vání - znánka na
odpověď Upozor-2.setkání členů sekce OLYMPSPORT Řujene, že před-

ZNOJMO 4.7.1976 nostně je dodáme
pouze těm členám,
kteří mají zapla-
cené příspěvky
na zpravodaj na
r.1976 a zaslali
vedoucímu sekce
požadované údaj
pro evidencí čle
nů jak jsme o to
řádali ve zpra-

vodají č.1/30/76 str.66 dole a připomínáme vs zpravodají dnes na stre102 !I
XXXXXXXXKXXXKKXXXXXXXXXXXKXXXXXXXXXXXXXKXXXXXXXKXXXKXXXXXXXKXXXKXXXKI

PIONIERSKA ŠPORTOVÁ OLIMPIÁDA ve dnech 26.6. - 471976
v Prešově. Zůčastnílo se jí 12 družstev pionýrů z SSSR, Kuby,
Maďarska, Polska, Mongolska, NDR, Rulharska, Rumunska, Fran-
cile, Jugoslávie a dvě družstva z SSR. Chhpcí a děvčata změ-
řilí sfly v atletice, cyklístíce, plavání, stolním tenisu, há-
zené, volejbalu, basketbalu a šachu. Všechna sportoviště byla
velmi dobře připravena a samotný Prečov byl slavnostně vyzdo-
ben. Kromě sportovních akčí byly do programu zařazeny návště-
vy patronátních závodů, čkol, setkání mládeže s představiteli

stranických a státních orgánů města a okresu, výlet na památná místa tojů
proti fašismu, návštěva památníku na Dukle, na Svidníku spojená s branými
hrami, táborovými hrami a mftinkem zahraničních delegací s mládeží okresu«

    



ZÁPIS

ze 2. setkání členů námětové sekce OLYMPSPORT, konaného dne 4, čer-
vence 1976 od 09.30 hod. v hotelu "ZNOJMO“ ve Znojmě u příležitosti Kraj-
ské výstavy poštovních známek ZNOCHO 1976.

Přítomni; 15 členů sekce dle presenční Listiny
Hosté: 8 /ss Dr. VIKLICKÝ a Z.KVASNIČKA + 6 členů KF Znojmo/
Sehůzi řídil; vedoucí sekce s. JUSTÝN
Zapsal: zástupce vedoucího sekce Ing. Zd. SLOVÁČEK

1 za háení
Setkání zahájil vedoucí sekce s. JUSTÝN v 09.30 hod., přivítal

přítomné, poděkoval předsednictvu Krajské výstavy ZNOJMO 1976 za po-
chopení a přípravu nodmínek k setkání. Poté požádal přítomné, aby .
Dovstáním m minutou ticha uctili a vzpoměli památky zakladatele a pr-
vého vedoucího sekce V.R.BUŠKA.

Pek seznámil přítomné s programem setkání;
1/ zahájení,
2/ krátká zpráva o činnosti sekce za r. 1975,
3/ krátká zpráva o úkolech sekce v r. 1976, zejména ve

II. polovině roku,
4/ některé záležitosti vedení sekce a zpravodaje,
5/ volná diskuze k přednesenénu a k dalším jiným problémům,
6/ beseda o základech tématické filatelie,
7/ volná výměna materiálů,
8/ shrnutí, závěr a rozloučení.

2/ Kur.8.t 1272
SLOVÁČEK dle podkladů za-

  

Zprávu přednesl zást. vedoucího sekce Ing
slaných KNP SČF

3/ K.r.átk.„zporávaoúkolechsekcev r. 1976,zejnéna ve
lovině roku
přednesl zást. ved. sekce Ing. SLOVÁČEK dle podkladů zaslaných KNF SČF

I14poz
 

4/ Některézáležitosti vedenísekce a zpravodaje
- všichni členové zaslat nové osobní údaje oro evidenci sekce dle po-
kynů ve Zpravodaji č.3/30/76 - str. 66,

- připomenuto včasné olacení příspěvků na zpravodní sekce
- navrženo zvýšení příspěvků na vydávání zpravodáje z 10.
Kčs za rok, přičemž členové KMF platí jako dosud 5,-Kčs,

- je nebezpečí, že. zoravodaj nebude možno vydávat m tisknout na 28-
řízení, které je v současnosti k disposici. Je možné nejít vhodnou
náhradu? Jsou v tomto směru mezi členy sekce nějaké možnosti?

- informace o možnosti uspořádat v termínu říjen-listopad ).setkání
Sekce v Pardubicích /výhodná možnost spojení, zájem KV=SĚŤ A ges-
tora pro náměty KV-SŽF/,

- informace o uspořádání setkání členů sekce při celostátní námětové
výstavě TEMAFILA "77 v Sez. Ústí /setkání budou mít všechny sekce/,

- návrh na některého člena pro evidenci exponátů naší sekce,
- návrh na některého člena za kandidáta na jurymana KNF,
- návrh, aby všichni členové sekce v důsledku šetření poštovného no-

inně zaslali ks obálek formátu A-5 se svojí adresou a vyfran:
kované 40 RAL. "Enázkou na adresu Ing. SLOVÁČKA na rozesílání

 

  



zpravodaje. Nově přijatí členové od 1.1.1976 toto mají jako svoji
povinnost.

5/Y.olnádiskuze

 

S. ANDĚL, Příbram: k možnostem vystavování ve středočeském kraji,
nebyla krajská výstava,
odpověděli ss JUSTÝN a Dr.VIKLICKÝ - vysvětlili výstavní

řád a organizaci výstav. Zdůraznili, že kdo chce
vystavovat na PRAGA 78, musí na TEMAFILU 77,
kde platí limit pro účast - malá stříbrná

s. Ing. VAVROUS, Brno: doporučuje, aby ústřední orgány - tedy ÚV-SČF -
přinutily KV-SČF vydat oro každý rok včas přes-
ný terminář výstav.

8. ANDĚL, Příbram: přijal návrh a. JUSTÝNA, aby vedl evidenci expo-
nátů členů sekce,

9. MRAČEK, K.Yary: zpracuje pro zpravodaj sekce historii gymnastiky
na filatelistickém materiálu - perspektivní
úkol, dlouhodobě.

S. ŠLECHTA, Brno: a/ hovořil k příčinám malé účasti členů sekce na
2. setkání, ,

b/ bude zpracovávat a povede úsek KOPANÁ,
©/ doporučuje dělat setkání ve větších městech

s lepším spojením - s Pardubicemi souhlasí,
S. NEKOVÁŘ, Č.Budějovice: sdělil, že bude možné počítat ještě s vy-

dáním dvou čísel zpravodaje v letošním roce,
tedy č. 4/31 v září a 5/32 v prosinci.

Dále bylo 6 drobnějších dotazů, které byly na místě zodpovězeny ve-
doucím sekce.

 

Beseda byla zaměřena k problematice hodnocení námětových expo-
nátů a k hlavním nedostatkům exponátů na našich výstavách. Vysvětlil
také jednotlivé pojmy, odpověděl na dotazy členů, navě, význam, důle-
žitost a použití všeho známkového a ostatního filatelistického mate-
riálu, použití razítek, textů a obrázků na celinách a celistvostech,
soukromá vydání a suvenýrové materiály.

k dotazu s. ŠLECHTY z Brna - jak budovat sbírku-exponát se vy-
jádřili ss VIKLICKÝ, JUSTÝN A ANDŠL,

Diskiuze po besedě se zičastnilo asi 10 členů sekce, S.JUSTÝN
zde pak předvedl ukázku ze svého exponátu z TEMABELGA 75.

7/Yolná výměna nateriálů
 

8/Shrnutí, závěr,rozloučenís.„DL1.z.á věr šení
Setkání členů sekce jsou prostředkem k prohloubení šinnosti

sekce, k vzájemnému seznámení, k výměně názorů na činnost sekce a ko-
nečně i k výměně materiálů.
I přes poměrně malou účast členů lze hodnotit výsledek 2. setkání
kladně. Byly projednány a odsouhlaseny tyto nejzávažnější body:
a/ přítomní členové sekce odsouhlasili návrh vedení sekce na zvýšení

příspěvku na vydávání zpravodaje z dosavadních 10.-Kčs na 15.-Kčs
za rok počínaje r. 1977, při zachování příspěvku KMF v dosavadní
výši 5.-Kčs. Příspěvky je nutno zaplatit složenkou na účet SČF,
která bude přiložena vždy v č. 1 zpravodaje a je nutno jej zapla-
tit nejpozději v I.čevrtletí, t.j. do konce března,

ždý člen sekce zašle na ačresu Ing. SLOVÁČKA LO ks obálek for-

 

  






































































